



# **CAPITAL**RIYADH

# It should

# CLIMATE

While daytime temperatures remain warm and can reach a high of 30.7°C (87.3°F) in December, evenings are milder 21°C (69.8°F) and fit for outdoor strolling, especially along Jeddah's waterfront.

# COUNTRY CALLING CODE +966

# CURRENCY

Saudi Arabia's national currency is the Saudi Riyal (ر.س) SAR). All banks in the Kingdom offer currency exchange services. Exchange bureaus are located at airports, some shopping centers and various other locations throughout the country. Credit cards, such as Visa, MasterCard and American Express, are accepted throughout the Kingdom. ATMs are also widely available.

EMERGENCY SERVICES
(POLICE, FIRE & AMBULANCE)

911



# LANGUAGE

Arabic is the official language of Saudi Arabia and the primary language used in all dealings and public interactions. English serves as an informal second language in the Kingdom and is spoken by a large section of its society. All road signs are bilingual, showing information in both Arabic and English.

# CULTURE

Saudi Arabia's rich heritage and traditions have been shaped by its position as a historic trade hub and the birthplace of Islam. In recent years, the Kingdom has undergone a significant cultural transformation, evolving century-old customs to fit the contemporary world we live in today.

# TRADITIONS OF SAUDI ARABIA

The Kingdom's heritage and traditions are unique and diverse. For more information on general guidelines and customs with regard to public decency and dress code, please visit the official Visit Saudi website: <a href="https://www.visitsaudi.com/en/understand">https://www.visitsaudi.com/en/understand</a>

# TIME ZONE

GMT +3 Hours. No time change for daylight saving.

# General INFORMATION

### **LOCAL TRANSPORT**

Taxis in Jeddah are easy to find and are relatively inexpensive. It is best to agree on the fare before getting in the car. Uber and Careem are widely available and are the preferred mode of transport.

# **OPENING HOURS**

Shops are open from 10:00 a.m. until 11:00 p.m. Saturday to Thursday. Most shops on Friday do not open until 4:00 p.m. Some shops might close for approximately 45 minutes at prayer times.

### **PHOTOGRAPHY**

Please use your discretion when taking photographs in public places.

# PHOTOGRAPHY AT RED SEA INTERNATIONAL FILM FESTIVAL

We encourage you to capture photos at the Festival and tag @RedSeaFilm, along with using the hashtags #RedSeaIFF #RedSeaIFF23 #YourStoryYourFestival.

### RED CARPET DRESS CODE

The dress code for the opening party is Black Tie/National Dress. For other galas, the dress code is formal/national dress.



# **SMOKING**

Smoking is not permitted in public areas.

# **TELECOMMUNICATIONS**

Saudi Arabia's country code is +966. There are three mobile network providers in Saudi Arabia. These are: STC, Mobily and Zain. SIM cards are available at the airport and shops across Jeddah.

# **VOLTAGE**

The voltage in Saudi Arabia is 220V. Most sockets require UK-style three-pin plugs, although adapters for two-pin plugs are available at most hotels.

# **WORKING WEEK**

The working week is Sunday to Thursday, with government and most businesses observing a two-day weekend on Friday and Saturday.

على التفارع جي الماركة الماركة





# 

# عاصمة الملكة: الرياض

# مناخ مدينة جدة:

في ديسمبر، تظل درجة الحرارة أثناء النهار دافئة في مدينة جدة، حيث تبلغ درجة الحرارة القصوى 30.7 درجة مئوية (87.3 درجة فهرنهايت)، بينما في المساء يُصبح الجو أكثر اعتدالًا، حيث تبلغ أدنى درجة حوالي 21 درجة مئوية (69.8 درجة فهرنهايت)، وهو جو ملائم للتنزّه في واجهة جدة البحرية والاستمتاع بنسائم البحر.

# مفتاح الاتصال الدولي للسعودية: +966

# العُملة:

الريال السعودي، ويرتبط بالدولار الأمريكي. ويبلغ معدّل صرف 1 دولار أمريكي 3.75 ريال سعودي. كما تُقبل جميع بطاقات الائتمان الرئيسية مثل الفيزا والمستركارد وأمريكان إكسبريس، بالإضافة إلى توفر مكائن الصرافة الآلية في المراكز التجارية ومحطات الوقود وكل شارع وحي، بالإضافة إلى المطارات.

# رقم الطوارئ:

(الشرطة، الإسعاف، الدفاع المدني)

911

# 

#### اللغة:

اللغة العربية هي اللغة الرسمية في الملكة العربية السعودية، وهي اللغة العتمدة في التعاملات والمعاملات العامة. بينما تعد اللغة الإنجليزية لغة ثانية غير رسمية، يتحدث بها نسبة كبيرة من السّكان، حيث تحتوي لافتات الطريق على العلومات باللغتين العربية والإنجليزية.

### الثقافة:

ترسّخ تراث الملكة العربية السعودية وتقاليدها الغنيّة من خلال موقعها الجغرافي الميز الذي يعدّ ملتقى تجاريًّا ومهدًا لدين الإسلام، وقد شهدت الملكة في السنوات الأخيرة تحوّلًا ثقافيًا ملموسًا، استعادت من خلاله عادات تعود إلى مئات السنين لتتناغم مع العالم العاصر الذي نعيشه اليوم.

# العادات والتقاليد:

تتميز الملكة العربية السعودية بتراث غني وتقاليد عريقة، للمزيد من المعلومات حول الإرشادات العامة والعادات المتعلقة باللباس والذوق العام في الأماكن العامة، يُرجى زيارة موقع روح السعودية:

www.visitsaudi.com/ar/understand

# توقيت السعودية:

توقیت السعودیة متأخّر عن توقیت غرینتش به 3 ساعات، وهو ثابت حتّی فی فصل الصیف.



# المواصلات:

يمكن العثور بسهولة على سيارات الأجرة وبأسعار معقولة نسبيًا في مدينة جدّة. كما يُفضل التفاوض حول الأجرة قبل الصعود إلى السيارة. بالإضافة إلى ذلك، تتوفر خدمات أوبر وكريم على نطاق واسع وتعتبر وسيلة النقل المفضلة للعديد من الناس.

# ساعات العمل:

تفتح معظم المتاجر أبوابها من الساعة 10 صباحًا حتى الساعة 11 مساءً، من السبت إلى الخميس. أما في يوم الجمعة، فعادةً لا تفتح معظم المتاجر حتى الساعة 4 مساءً. كما تُغلق بعض المتاجر خلال أوقات الصلاة لمدة تتراوح بين 15 إلى 20 دقيقة في الساعات التالية: 12:12 ظهرًا، 3:20 عصرًا، 5:40 مساءً، و7:10 مساءً.

# التصوير:

يرجى التصوير بحذر في الأماكن العامة واحترام الحدود الشخصية والخصوصية.

# التصوير في مهرجان البحر الأحمر السينمائي الدولي:

خلال زيارتكم للمهرجان، نشجّعكم علّى التقاط صور #RedSeaIFF23.

# التدخين:

لا يُسمح بالتدخين في الأماكن العامة.

# 

# الزي الرسمى للسجادة الحمراء:

الزي الرسمي لحفل الافتتاح هو الزي الرسمي السعودي أو بدلة رسمية سوداء، أما بالنسبة للحفلات الأخرى، فالزي المطلوب هو الزي الوطني السعودي أو زي رسمي.

# الاتّصال:

مفتاح الاتصال الدولي للسعودية هو +966. توجد ثلاث شركات مزوّدة لخدمة الاتصال للهاتف المحمول في المملكة العربية السعودية وهي: إس تي سي وزين وموبايلي، كما يُمكنك بسهولة الحصول على بطاقات SIM في المطارات ومتاجر الاتصالات في جميع أنحاء جدة.

# الجهد الكهربائي:

الجهد الكهربائي المعتمد في الملكة العربية السعودية هو 220 فولت. معظم المنافذ تتطلب مقابس من النوع الثلاثي على الطراز البريطاني، ومع ذلك تتيح أغلب الفنادق محوّلات للمقابس الثنائية.

أيام العمل:

تمتد أيّام العمل من يوم الأحد إلى يوم الخميس، حيث يلتزم القطاع الحكومي ومعظم الشركات بعطلة نهاية الأسبوع ليومي الجمعة والسبت.

